

“အသံ”

ယူနန်လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်းကြော်ငြာမိတ်ဆက်ပွဲကို ကူမင်း၌ကျင်းပခဲ့

မတ်လ(၁၄)ရက်နေ့တွင် ယူနန် ပြည်နယ် စွမ်းအင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကုမ္ပဏီ လီမိတက်အုပ်စုသည် Deloitte ကိစ္စရေးရာရုံး အရှေ့တောင်အာရှဒေသရုံး ချုပ်နှံအမှုကြီးကြပ်ရေး ကမကထာဦးစီးကျင်းပကာ ယူနန်နေ့စဉ်သတင်းစာအဖွဲ့၊ စင်္ကာပူ အခြေစိုက်ယူနန်ပြည်နယ်ကုန်သွယ်ရေး ကိုယ်စားလှယ်ဌာနမှ ထောက်ကူကျင်းပသော “တစ်ဇုန်တစ်လမ်း” ယူနန်လုပ်ငန်း အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုစီမံကိန်းကြော်ငြာမိတ်ဆက်ပွဲ”ကို ကူမင်းတွင်ကျင်းပခဲ့ သည်။

ယူနန်ပြည်နယ်ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ယူနန်ပြည်နယ်နိုင်ငံတော်ပိုင်ပစ္စည်း ဥစ္စာကြီးကြပ်ရေးနှင့် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကော်မတီ၊ စင်္ကာပူအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းအဖွဲ့၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုညွှန်ကြားရေးဦးစီးဌာန၊ အင်ဒိုနီးရှားစက်မှုနှင့် ကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့၊ ထိုင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု တွန်းဆော်ရေးကော်မတီအဖွဲ့စသည့် အစိုးရရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအစည်းအဖွဲ့များနှင့် ယူနန်စွမ်းအင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလီမိတက်အုပ်စု၊ ယူနန် ဆောက်လုပ်ရေးရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလီမိတက် အုပ်စု၊ မလေးရှားဘဏ်၊ စင်္ကာပူ Hand မေးမြန်းစုံစမ်းရေးကုမ္ပဏီစသည့် ပြည်တွင်းပြည်ပလုပ်ငန်းပေါင်း (၂၀)ကျော်မှ လူပေါင်း(၁၀၀)ကျော် အတူတပျော်တပါး ဆုံစည်းကြ၍ “တစ်ဇုန်တစ်လမ်း” ဆောက်လုပ်ရေးကိုဗဟိုပြုပြီး တရုတ်ယူနန်နှင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့်နိုင်ငံတကာ စွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး စသည်တို့အပေါ် မိမိ၏အတွေးအမြင်များကိုဖလှယ်ပြီး အတူဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။

စင်္ကာပူ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ မလေးရှား၊

ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်စသည့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများမှ အစိုးရနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအဖွဲ့အစည်း၏တာဝန်ရှိသူများ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများက “တစ်ဇုန်တစ်လမ်း” လမ်းတစ်လျှောက်ရှိနိုင်ငံအသီးသီး၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပတ်ဝန်းကျင်ကို အသေးစိတ်မိတ်ဆက်ပြီး ယူနန်လုပ်ငန်းအဖွဲ့များကို လာရောက်ရင်းနှီးရန် ဖိတ်ခေါ်ပါသည်။

ပြည်ပသို့သွားလှုပ်သော အဆင့်အတန်းကို အစွမ်းကုန်ဖြင့်တင်

ယခုနှစ်ပိုင်းတွင် ယူနန်ပြည်နယ်သည် နယ်စပ်တစ်လျှောက် ဖွံ့ဖြိုးဖွင့်လှစ်မှုပုံစံကိုဆန်းသစ်ပြီး နိုင်ငံတကာသို့ မျက်နှာပြုဖွင့်လှစ်မှုနှင့် ပြည်တွင်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို အတူလုပ်ဆောင်ကာ အရှေ့တောင်အာရှ၊ တောင်အာရှနှင့် ဆက်စပ်သော နိုင်ငံတကာလမ်းမကြောင်းအားသာချက်ကို အသုံးပြု၍ ဘေးပတ်ဝန်းကျင်နိုင်ငံများနှင့် အချင်းချင်းချိတ်ဆက်သော လုပ်ငန်းစဉ်ကို အရှိန်အဟုန်တိုးမြှင့်ကာ တရုတ်နိုင်ငံမှ အရှေ့တောင်အာရှ၊ တောင်အာရှသို့ မျက်နှာပြုသော အကျယ်အပြန့်အကျိုးဆောင်ရွက်ရေးစင်တာကို အစွမ်းကုန်တည်ဆောက်နေလျက်ရှိပါသည်။

အရှေ့တောင်အာရှဈေးကွက်နှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပတ်ဝန်းကျင်ကို ယူနန်လုပ်ငန်းအဖွဲ့များအားပိုမိုသိရှိစေခြင်းဖြင့် ယခုအကြိမ် “တစ်ဇုန်တစ်လမ်း” ယူနန်လုပ်ငန်းအရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံသို့ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု စီမံကိန်းကြော်ငြာမိတ်ဆက်ပွဲ” သည် ယူနန်လုပ်ငန်းနှင့်အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများတို့ ကုန်သွယ်ရေးနှင့်ရင်း

နှီးမြှုပ်နှံမှု ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို မြှင့်တင်ပေးရန် ရည်ရွယ်ထားပါသည်။

မိတ်ဆက်ကြော်ငြာပွဲတွင် ဦးစီးကျင်းပသူဖြစ်သော ယူနန်စွမ်းအင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကုမ္ပဏီအုပ်စုမှ ဒါရိုက်တာ ဥက္ကဋ္ဌချောလူကျင်က မိမိ၏အတွေးများကိုပြောဆိုသည်မှာ ယခုအရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံအစိုးရအဖွဲ့အစည်းနှင့် လုပ်ငန်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များက ကူမင်းတွင်ဆုံစည်းပြီး စီမံကိန်းများကို မိတ်ဆက်ကာ နက်ရှိုင်းစွာဖလှယ်ရခြင်းသည် ယူနန်လုပ်ငန်းအဖွဲ့များ ပြည်ပသို့ထွက်သွားခြင်းကို အထောက်အကူပြုကြောင်း၊ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပတ်ဝန်းကျင်ကို ပိုမိုသိရှိနားလည်နိုင်ကာ စီမံကိန်းသတင်းအချက်အလက်များ ဖလှယ်ခြင်းနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းကို အထောက်အကူပြုပါကြောင်း ပြောဆိုခဲ့ပါသည်။

ထို့ပြင်၊ ယခုအုပ်စုမှလိုက်လံသိမ်းဆည်းသော ပြည်ပစွမ်းအင်စီမံကိန်းစက်တပ်ဆင်မှု အချိုးအစားမှာ ကီလိုဝပ်(၆)သန်းကျော်ရှိပြီး စုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာပေါင်း(၉)ဘီလီယံကျော်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း ချောလူကျင်က အလေးတင်းပြောခဲ့သည်။ စီမံကိန်းများမှာ လာအို၊ မြန်မာ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်စသည့် တောင်အာရှ၊ အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများတွင် အဓိကတည်ရှိပါသည်။ အားလုံးအတူလက်တွဲပြီး တောင်အာရှအရှေ့တောင်အာရှကို မျက်နှာပြုကာ နိုင်ငံတကာစွမ်းအင်ထုတ်လုပ်မှုပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးကို တက်ကြွစွာတွန်းအားပေးရန်၊ နိုင်ငံတကာစွမ်းအင်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ အခြေခံအဆောက်



အဖွဲ့နှင့် အချင်းချင်းချိတ်ဆက်သော နယ်ပယ်များအပေါ် သက်ရောက်မှုကြီးစွာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို အလေးထားလုပ်ဆောင်လိုရန်၊ ယခုလက်ရှိနိုင်ငံတကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် စနစ်ကိုပြည့်ဝစွာအသုံးပြုပြီးအရည်အသွေးမြင့် နိုင်ငံတကာပုံစံစီမံကိန်းဆောက်လုပ်ရေးကို လျင်မြန်စွာတွန်းဆော်ပြီး နိုင်ငံတကာပုံစံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော အရင်းအမြစ်အတူမျှ၊ အတူအကျိုးတူအောင်မြင်ခြင်းကို ဖြစ်မြောက်စေလိုရန် ယူနန်စွမ်းအင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလီမိတက်အုပ်စုက မျှော်လင့်ပါသည်။

စာရင်းကိုင်လုပ်ငန်းအရှေ့တောင်အာရှဒေသရုံးချုပ်မှ ဥက္ကဋ္ဌဒေါက်တာ ကျန်ရောက်ချန်က မိတ်ဆက်ပွဲသို့တက်ရောက်သူများထံ မိတ်ဆက်ပြောကြားသည်မှာ- အရှေ့တောင်အာရှဒေသသည် ရှေးအခါကတည်းက “ပင်လယ်ပိုးထည်လမ်းမကြီး”၏ အရေးကြီးသောအချက်အချာဖြစ်ပြီး ယခုအထိ “တစ်ဇုန်တစ်လမ်း” အချင်းချင်းချိတ်ဆက်သော အလေးပါလမ်းကြောင်းလည်းဖြစ်သည်။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် “တစ်ဇုန်တစ်လမ်း” တစ်လျှောက်ရှိ နိုင်ငံပေါင်း(၅၃)ခု၌ တရုတ်နိုင်ငံ လုပ်ငန်းအဖွဲ့များသည်ငွေကြေးစီးပွားရေးအမျိုးအစားမဟုတ်သော တိုက်ရိုက်ရင်းနှီးမှုမာဏမှာ အမေရိကန်ဒေါ်လာပေါင်း (၁၄.၅၃၀)ဘီလီယံရှိပြီး ကာလတူစုစုပေါင်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏ၏(၈.၅%)ပါဝင်သည်။ အဓိကရင်းနှီးသောနိုင်ငံများမှာ စင်္ကာပူ၊ အင်ဒိုနီးရှား၊ အိန္ဒိယ၊ ထိုင်း၊ မလေးရှား စသည့်နိုင်ငံများဖြစ်သည်။

ယူနန်စွမ်းအင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကုမ္ပဏီအုပ်စုမှဒုတိယဥက္ကဋ္ဌရန်ဝမ်ဟွာကသတင်းထောက်ထံ မိတ်ဆက်ပြောကြားသည်မှာ- ယခုအကြိမ်မိတ်ဆက်ကြော်ငြာပွဲကျင်းပခြင်းသည် ယူနန်စွမ်းအင်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလီမိတက်အုပ်စုမှ “တစ်ဇုန်တစ်လမ်း” ဆောက်လုပ်ရေးအတွင်းသို့ တက်ကြွစွာ

ပါဝင်ပြီးဝန်ဆောင်မှုပေးသော အလေးပါသော လုပ်ဆောင်ချက်တစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ ယူနန်စွမ်းအင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလီမိတက်အုပ်စုသည် နိုင်ငံတကာပုံစံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို မြှင့်မားစွာအလေးထားပြီး ယူနန်သည်အပြင်သို့ထွက်အောင်လုပ်ဆောင်ခြင်း၏ ဦးဆောင်သူအဖြစ် တက်ကြွစွာ လုပ်ဆောင်လိုသည်။ အရှေ့တောင်အာရှရှိနိုင်ငံအများတွင် စီမံကိန်းရင်းနှီးမှုနှင့် နိုင်ငံတကာကုန်သွယ်ရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို လုပ်ဆောင်ပါသည်။ နောင်တွင် အရှေ့တောင်အာရှသည် အုပ်စုအဖွဲ့၏ ရင်းနှီးမည့်အလေးထားနေရာဖြစ်ပါသည်။

အင်ဒိုနီးရှားစက်မှုနှင့် ကုန်သွယ်ရေးအသင်း၊ မလေးရှားကွာလာလမ်ပူရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုညွှန်ကြားရေးရုံး၊ ထိုင်းနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွန်းဆော်ရေးကော်မတီအဖွဲ့၊ တရုတ်နိုင်ငံကုန်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနစသည့်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် မိတ်ဆက်ပွဲသို့တက်ရောက်သော ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များသည် နိုင်ငံအသီးသီး၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆိုင်ရာ ဦးစားပေးသော ပေါ်လစီများကို မျှဝေကြသည်။ အရှေ့တောင်အာရှဒေသသည် အခြေခံအဆောက်အအုံအဆွေးနွေးခြင်း၊ စွမ်းအားထောက်ပံ့မှုမပြည့်ဝခြင်းစသည့် ပြဿနာများကို ရင်ဆိုင်နေရပြီး ငွေကြေး၊ နည်းပညာ၊ လူတော်လူကောင်းကို ကြီးမားစွာလိုအပ်ကြောင်းဖော်ပြခဲ့သည်။ ယူနန်နှင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံအကြား စီးပွားရေးဖြည့်စွက်မှုအားကောင်းပြီး လုပ်ငန်းရောစပ်မှုအင်အားမြင့်ကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အလားအလာကြီးမားသည်။ ယူနန်၏လုပ်ငန်းအဖွဲ့များက ပြည်ပသို့ဖွင့်လှစ်သော အဆင့်အတန်းကို အရှိန်မြှင့်တင်ပြီး စီမံကိန်းရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တက်ကြွစွာလုပ်ဆောင်ရန် မျှော်လင့်ပါသည်။

